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PROTOKÓŁ Nr XVII/20 

z sesji nadzwyczajnej Rady Miejskiej w Trzebnicy 

z dnia 9 czerwca 2020 roku 

 

Załączniki do protokołu: 

1.  Lista obecności radnych; 

Od nr 2 do nr 12 - uchwały Rady Miejskiej w Trzebnicy; 

13.   Wykaz wyników głosowania jawnego radnych Rady Miejskiej w Trzebnicy. 

 

Nagranie obrad Rady Miejskiej w Trzebnicy: https://bip.trzebnica.pl/4987/1200/archiwum-

sesji-rady-miejskiej-w-trzebnicy.html 

 

Stan radnych –21. 

Stan radnych w dniu sesji –19. 

Nieobecni radni: Małgorzata Lecyk, Mateusz Stanisz. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima, Skarbnik 

Barbara Krokowska. 

XVII sesja nadzwyczajna Rady Miejskiej odbyła się w Gminnym Centrum Kultury i Sportu              

w Trzebnicy. Obrady rozpoczęły się o godzinie 12:00. Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  

w Trzebnicy Marek Koliński stwierdził quorum na podstawie listy obecności, po czym 

otworzył obrady XVII sesji nadzwyczajnej. Poinformował, że porządek obrad wraz  

z zawiadomieniem o sesji wszyscy otrzymali.  

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Wnioski o zmianę porządku obrad. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań własnych gminy między sesjami. 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Trzebnica na rok 2020 i lata następne. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Trzebnica na 2020 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji Gminy Trzebnica oraz określenia zasad ich 

zbywania, nabywania i wykupu. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w obrębie wsi Jaźwiny. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w obrębie wsi Świątniki. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVI/178/20 Rady Miejskiej  

w Trzebnicy z dnia 31 marca 2020 roku w sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Trzebnica. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmiany Uchwały nr X/117/15 Rady Miejskiej 

w Trzebnicy z  dnia 29 października 2015 roku w sprawie „Programu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Wrocławskiego Obszaru 

Funkcjonalnego – Gmina Trzebnica”. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości: gruntów, budynków  

i budowli związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej grup przedsiębiorców, 

których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych 

https://bip.trzebnica.pl/4987/1200/archiwum-sesji-rady-miejskiej-w-trzebnicy.html
https://bip.trzebnica.pl/4987/1200/archiwum-sesji-rady-miejskiej-w-trzebnicy.html
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konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie połączenia Ośrodka Pomocy Społecznej w Trzebnicy  

z Dziennym Domem Pobytu dla Osób Starszych „Senior Wigor” w Trzebnicy. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Trzebnicy. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy 

Trzebnica, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Trzebnica, 

udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z tych 

przystanków. 

17. Komunikaty. 

18. Zamknięcie XVII nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej. 

 

Radny Krzysztof Śmiertka zgłosił uwagi do porządku. Stwierdził, że Klub złożył dwie 

uchwały, pierwsza dotycząca przeniesienia środków na zarządzanie kryzysowe i zakup 

sprzętu dla szpitala oraz druga dotycząca obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej. Nie ma 

ich w porządku obrad. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Trzebnicy Marek Koliński odpowiedział, że pierwszy 

wniosek zawiera brak formalny, nie ma podpisu wnioskodawczyni. Drugi również ma braki 

formalne, nie dotarły do biura Rady podpisy tych 600 osób i nie został złożony w oryginale. 

(Radny Krzysztof Śmiertka przekazał listę z podpisami). 

 

Głosowanie porządku obrad: „ za” – 12, „przeciw” – 4, „wstrzymało się od głosu” – 3. 

 

Ad 4 

Burmistrz przedstawił sprawozdanie z realizacji zadań własnych gminy od ostatniej sesji  

tj. od dnia 31 marca 2020 r.  

Radny Janusz Szydłowski zapytał czy nieruchomości zostały sprzedane. 

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima odpowiedział, że został ogłoszony przetarg. 

Radny Mirosław Marzec zapytał, co się dzieje z naczelnik wydziału organizacyjnego. 

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima powiedział żeby radny zwrócił się z pytaniem 

na piśmie. 

Radna Renata Bujak – Ziółkowska zapytała, jakie działania zostały podjęte w związku  

z epidemią. 

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima odparł, że na podsumowania będzie czas na 

następnej sesji. Będzie to sesja absolutoryjna, będzie omawiany raport. W gminie Trzebnica 

problem jest opanowany. Seniorzy zostali otoczeni opieką. 

Radny Krzysztof Śmiertka zapytał, dlaczego gmina Trzebnica nie podpisała porozumienia na 

zakup testera dla szpitala powiatowego. 

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima wyjaśnił, że jest za zakupem tego urządzenia, 

tylko w równym podziale finansowym. 

Radny Artur Kania zapytał, dlaczego dyrektorom szkół powierzono obowiązki bez powołania 

na dyrektora. 

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima wyjaśnił, że były przygotowane konkursy, 

jednak przyszły wytyczne z ministerstwa i z uwagi na COVID-19 wszystkie konkursy 

musiały zostać odwołane. Kurator polecił powierzyć obowiązki dyrektorom. 

Radny Paweł Wolski dodał, że zgodnie z wytycznymi ministerstwa konkursy zostały 

wstrzymane do 31 sierpnia przyszłego roku. 

Więcej pytań nie było. 
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Ad 5  

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że do biura Rady nie wpłynęły żadne uwagi do 

protokołu. Głosowanie: „ za” – 12, „przeciw” – 1, „wstrzymało się od głosu” – 6. Protokół 

został przyjęty.  

Ad 6 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Trzebnica 

na rok 2020 i lata następne. 

Wiceprzewodniczący powiedział, że materiały wszyscy otrzymali i mogli się z nimi 

zapoznać, następnie oddał głos Skarbnik gminy Trzebnica. 

Skarbnik Barbara Krokowska zaczęła omawianie od załącznika nr 2, pozycja 1.21  

po przeprowadzeniu przetargu środki zostały zmniejszone, poz. 1.3.28 zwiększono środki  

w 2020 r. o 54 500 zł. Wprowadzono nowe zadanie – Modernizacja oświetlenia w gminie 

Trzebnica, jest to zadanie dwuletnie. Zadanie – Modernizacja i adaptacja ratusza na siedzibę 

miejskiej, gminnej biblioteki publicznej został usunięte, ponieważ gmina zmierza do budowy 

nowej biblioteki w nowej lokalizacji. Zmiany w załączniku nr 1 w 2020 r. wynikają ze zmian 

wprowadzonych do budżetu. Dotyczą dochodów i wydatków, uwzględniono również  

w związku z uszczupleniem w dochodach PIT i CIT emisję obligacji. Zmiany dotyczą 

również kolumny 6, kolumny 2. Znacząco spadło oprocentowanie, jednak dla następnych lat 

nie zostało zmniejszone zaprognozowanie kwot odsetek, trudno przewidzieć w dłuższym 

okresie wysokość stopy procentowej. Tarcza 4.0 przewiduje możliwość zadłużania się 

samorządów o ewentualne uszczuplenie w dochodach, załącznik nr 2. 

Radny Mirosław Marzec zapytał o pozycję 1.3.2.11 - hala widowiskowo – sportowa. 

Dlaczego nie wykazuje się realnej kwoty? 

Skarbnik Barbara Krokowska odparła, że w tej pozycji przedstawione są wydatki lat 

poprzednich oraz wydatki zaplanowane w latach następnych. 

Radny Krzysztof Śmiertka czy faktura na ponad 3 000 000 zł nie została zapłacona? 

Skarbnik Barbara Krokowska odpowiedziała, że na ten moment nie ma rozpisanych faktur. 

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima dodał, że hala jest protestowana przez spółkę 

ARHAT. Jak zostanie oddana do użytku to zostaną zapłacone pozostałe kwoty. W umowie 

jest zapisane, że dopiero po oddaniu do użytkowania zostanie zapłacona pozostała kwota 

wykonawcy. 

Radny Janusz Szydłowski o zadanie w załączniku nr 2, przebudowa pomieszczeń na 

mieszkania komunalne, dlaczego nie robi się remontu w budynku po sanepidzie. 

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima wyjaśnił, że w gminie Trzebnica bardzo 

dobrze jest prowadzona polityka gospodarki mieszkaniowej. Złożona została dokumentacja 

projektowa, która musi być rozbudowana o badania stropu i dachu. Lista oczekujących na 

mieszkanie nie jest długa. 

Radny Mirosław Marzec powiedział, że przychodzą do niego mieszkańcy z prośbą  

o interwencję. Dodał, że potrzebujących jest wielu tylko Burmistrz ich nie widzi. 

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima stwierdził, że nigdy nie odmówił nikomu 

pomocy. 

Radny Krzysztof Śmiertka zapytał o bibliotekę, w poprzednich zestawieniach była 

informacja, że w 2019 r. planuje się 353 000 zł, a w 2020 r. 239 000 zł. Na co różnica została 

wydatkowana. 
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Skarbnik Barbara Krokowska wyjaśniła, że pieniądze w budżecie nie są znakowane, środki 

poszły na wydatki majątkowe. 

Radny Krzysztof Śmiertka zapytał czy środki zostały przeznaczone na to zadanie. 

Skarbnik Barbara Krokowska odparła, że nie posiada przy sobie wszystkich materiałów, 

poprosiła o zadanie pytania na piśmie. 

Radny Mirosław Marzec zapytał, który to już projekt na bibliotekę. 

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima odpowiedział, że jest tylko jeden projekt. 

Więcej pytań nie było. Prowadzący zamknął dyskusję. 

Głosowanie nad uchwałą: w głosowaniu udział wzięło 19 radnych, za przyjęciem głosowało 

12 radnych, przeciwko głosowało 4 radnych, wstrzymało się od głosu 3 radnych. 

Uchwała nr XVII/183/20 w sprawie zmiany do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Trzebnica na rok 2020 i lata następne, została podjęta.  

 

Ad 7  

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Trzebnica na 2020 rok. 

Wiceprzewodniczący oddał głos Skarbnik. 

Skarbnik Barbara Krokowska powiedziała, że zostają zmienione wielkości dotyczące 

dochodów, wydatków i przychodów. Zmienia się również deficyt. W związku z planowaną 

emisją papierów wartościowych wprowadzone jest upoważnienie dla Burmistrza dotyczące 

zaciągania zobowiązań z tytułu tej emisji. Następnie poinformowała o nowych zadaniach. 

Radny Zbigniew Kuźma zapytał o zakup samochodu dla OSP Cerekwica. 

Radny Edward Sikora powiedział, że otrzymano dotację na zakup średniego samochodu, 

będzie budowany garaż, jest już przygotowana działka. 

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima dodał, że obecny garaż nie zmieści średniego 

samochodu, będzie wybudowana wiata. 

Radny Janusz Szydłowski zapytał o dział 700, § 07.70. 

Skarbnik Barbara Krokowska wyjaśniła, że pewne przetargi nie odbyły się, zostały ponownie 

ogłoszone. Dokonano zmniejszenia, aby urealnić sprzedaż. 

Radny Janusz Szydłowski zapytał, dlaczego zmniejszenie jest o 745 200 zł. 

Skarbnik Barbara Krokowska odpowiedziała, że dostała taką informację, że nie zostały 

przeprowadzone przetargi i o taką kwotę dokonano zmniejszenia. 

Radny Artur Kania powiedział, że w § 4 w ustępie 1 i 2 ustala się plan przychodów  

i zobowiązań, czy porządek obrad nie powinien być zmieniony. 

Skarbnik Barbara Krokowska powiedziała, że zawsze tak wyglądał porządek obrad.  

W pierwszej kolejności jest WPF, kolejnym aktem prawnym jest uchwała w sprawie zmian  

w budżecie, a w następnej kolejności uchwała o emisji obligacji. 

Radny Krzysztof Śmiertka zapytał o kwotę 76 370 zł w tabeli nr 1, dział 900. 

Skarbnik Barbara Krokowska wyjaśniła, iż przesunięcie jest pomiędzy niewygasającymi 

wydatkami, a wielkością wydatków w tabeli nr 2, dotyczy to tego samego zadania. 

Radny Krzysztof Śmiertka powiedział, że faktura za dokumentację zamienną wynosiła  

76 000 zł. 

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima wyjaśnił, że było to podzielone na dwa 

zadania. Część zapłaty za wykonanie prac projektowych, a pozostała kwota będzie zapłacona 

po uzyskaniu pozwolenia zamiennego. Dodał, że sprawdzi i dokładnie odpowie. 

Radny Mirosław Marzec zapytał o gospodarkę odpadami komunalnymi, dział 900, rozdział 

90.002. 



5 
 

Skarbnik Barbara Krokowska odparła, że umowa in -hous na odbiór odpadów skończyła się  

w 2019 r. Była podpisana w końcówce 2015 r. bądź na samym początku 2016 r. 

Obowiązywała przez 4 lata, przetarg zorganizowany dla tej umowy uwzględniał wartości 

sprzed 4 lat. W ramach in - hous gmina ma obowiązek uzupełnić poniesione przez spółkę 

koszty na realizację zadania. Na przedstawienie sprawozdania finansowego jest czas do  

30 września. 

Radny Zbigniew Kuźma powiedział, że podejmując uchwałę dajemy panu Burmistrzowi 

kompetencje do przeprowadzenia emisji obligacji 3 900 000 zł. Jakie zobowiązania zostaną 

spłacone, które inwestycje zostaną zrealizowane?  

Skarbnik Barbara Krokowska odpowiedziała, że złotówki w budżecie nie są naznaczone. 

Środki wpływają i wypływają. Jest ustalony plan dochodów i wydatków. W roku bieżącym 

realizowane są wydatki majątkowe w wysokości 18 757 927,50 zł i te wydatki powodują 

deficyt. 

Radny Zbigniew Kuźma dodał, że emisja obligacji nie jest powodowana tylko sytuacją 

wywołaną pandemią. 

Skarbnik Barbara Krokowska powiedziała, że konstruując budżet na początku roku miał 

zupełnie inny wygląd, tutaj dokonywana jest zmiana. Wielkości udziałów w podatkach PIT są 

przekazywane przez ministerstwo. Wyliczono, że będzie brakowało takich środków. 

Radny Zbigniew Kuźma zapytał, jakie zobowiązania zostaną spłacone. 

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima poinformował, że realizowane są inwestycje, 

które są niezbędne. Środki przeznaczane są na ściśle określone zadania. 

Radna Justyna Wróbel zapytała, dlaczego dla OSP w Szczytkowicach jest przeznaczona 

kwota 10 000 zł na zakup samochodu ratowniczo – gaśniczego, a dla OSP w Cerekwicy 

200 000 zł. 

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima wyjaśnił, że zapotrzebowanie na taką kwotę 

złożyła Prezes OSP w Szczytkowicach. 

Radny Zbigniew Kuźma zapytał czy wszystkie inwestycje są realizowane poprzez 

zwiększenie zadłużenia gminy. 

Skarbnik Barbara Krokowska odpowiedziała, że jeżeli chodzi o kwotę długu to dokonywana 

jest spłata obligacji 3 900 000 zł w 2020 r., przychody z tytułu emisji obligacji mają być 

zrealizowane w takiej samej kwocie. Powoduje to, że spłata długu będzie dłuższa o rok. 

Radny Krzysztof Śmiertka zapytał o punkt 11 planu wydatków. Czy projekt został już 

zapłacony? 

Skarbnik Barbara Krokowska powiedziała, że podpisanie umowy nie oznacza zrealizowania 

zadania. Pieniądze nie zostały zapłacone. Środki zostały zawieszone na niewygasających 

wydatkach. W związku z tym, że dokonano zmiany terminu realizacji zadania, z uwagi na 

rozszerzenie zadania, należało wprowadzić to zadanie do budżetu. 

Radny Mirosław Marzec zapytał o dział 926, dokapitalizowanie spółek o 915 000 zł. 

Skarbnik Barbara Krokowska odpowiedziała, że działania zmierzające do przeciwdziałania 

pandemii określiły, jakie jednostki muszą zostać zamknięte. Po przeliczeniu wartości 

związanych z ubytkiem dochodów w spółce basenowej należało zwiększyć środki. 

Radny Mirosław Marzec zapytał czy w trakcie pandemii została przyjęta na basen nowa 

osoba. 

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima odpowiedział, że w ostatnim okresie nikt nie 

został przyjęty czy zwolniony.  
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Radny Artur Kania zapytał czy w Ligocie środki z funduszu sołeckiego zostały przeznaczone 

na monitoring świetlicy, która służy jako żłobek. 

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima wyjaśnił, iż społeczność wiejska decyduje, na 

co przeznaczyć środki z funduszu. 

Radna Maria Ciepluch powiedziała, że gdyby radny brał udział w zebraniach sołeckich  

to wiedziałby, na co pieniądze są przeznaczane. 

Radny Artur Kania odpowiedział, że we wsi Ligota powinna być tablica informacyjna,  

z której mieszkańcy mogliby dowiedzieć się o takim spotkaniu. 

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima odparł, że są dwie tablice. 

Radna Renata Bujak – Ziółkowska powiedziała, że w poprzedniej kadencji sołtysi 

uczestniczyli w obradach Rady Miejskiej. 

Radny Krzysztof Śmiertka zapytał o dotację celową z zakresu kultury fizycznej, kwota 

191 500 zł. 

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima wyjaśnił, że ogłoszony został konkurs, 

zabezpieczono środki na funkcjonowanie stowarzyszeń. W związku z COVID konkurs został 

unieważniony. Został ogłoszony nowy konkurs i urealniono kwotę do wydatków, które będą 

ponosić stowarzyszenia. 

Radny Paweł Wolski powiedział, że zawieszając sport nie płacono wypłat, nowy konkurs jest 

po to, aby urealnić do aktualnych potrzeb. 

Więcej pytań nie było. Prowadzący zamknął dyskusję. 

Głosowanie nad uchwałą: w głosowaniu udział wzięło 19 radnych, za przyjęciem głosowało 

13 radnych, przeciwko głosowało 0 radnych, wstrzymało się od głosu 6 radnych. 

Uchwała nr XVII/184/20 w sprawie zmian w budżecie Gminy Trzebnica na 2020 rok, 

została podjęta. 

 

Ad 8  

Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji Gminy Trzebnica oraz określenia zasad ich 

zbywania, nabywania i wykupu. 

Skarbnik Barbara Krokowska poinformowała, że przewidziana jest emisja obligacji 3 900 000 

zł. Jest ona podzielona na dwie serie. Seria A - 2 000 000 zł, seria B - 1 900 000 zł. Seria A 

będzie wykupiona w 2032 r., seria B w 2033 r. 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

Głosowanie nad uchwałą: w głosowaniu udział wzięło 19 radnych, za przyjęciem głosowało 

12 radnych, przeciwko głosowało 0 radnych, wstrzymało się od głosu 7 radnych. 

Uchwała nr XVII/185/20 w sprawie emisji obligacji Gminy Trzebnica oraz określenia 

zasad ich zbywania, nabywania i wykupu, została podjęta.  

 

Ad 9 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w obrębie wsi Jaźwiny. 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

Głosowanie nad uchwałą: w głosowaniu udział wzięło 19 radnych, za przyjęciem głosowało 

19 radnych, przeciwko głosowało 0 radnych, wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała nr XVII/186/20 w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w obrębie wsi 

Jaźwiny, została podjęta.  
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Ad 10 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w obrębie wsi Świątniki. 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

Salę obrad opuściła radna Maria Ciepluch. 

Głosowanie nad uchwałą: w głosowaniu udział wzięło 18 radnych, za przyjęciem głosowało 

18 radnych, przeciwko głosowało 0 radnych, wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała nr XVII/187/20 w nadania nazwy drodze wewnętrznej w obrębie wsi Świątniki, 

została podjęta.  

 

Ad 11 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVI/178/20 Rady Miejskiej  

w Trzebnicy z dnia 31 marca 2020 roku w sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania czystości 

i porządku na terenie Gminy Trzebnica. 

Na salę obrad wróciła radna Maria Ciepluch. 

Prowadzący otworzył dyskusję. 

Radna Renata Bujak – Ziółkowska zapytała, co jest powodem zmian, ponieważ uchwała była 

podejmowana dwa miesiące temu. 

Skarbnik Barbara Krokowska powiedziała, że wprowadzono dwie zmiany związane  

z odbiorem nieczystości dla nieruchomości zamieszkałych i niezamieszkałych oraz dokonano 

zmiany zapisu związanego z możliwością doraźnego zarządzania deratyzacją. 

Radny Mirosław Marzec zapytał o oddawanie odpadów budowlanych do 1m3, w jaki sposób 

będą robione pomiary? 

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima powiedział, że to było procedowane  

na poprzedniej sesji. Teraz wprowadzane są zmiany zalecone przez nadzór. 

Radny Artur Kania powiedział, że uchwała była procedowana, ale nie ma uchwały w sprawie 

zmiany uchwały, która wyszczególnia tylko te zmiany. Następnie zapytał o 1m3, czy 

właściciel nieruchomości będzie zawierał umowę. Jest coraz mniej śmieci, które gmina będzie 

odbierać, przez co więcej będzie lądować w lasach. 

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima odparł, iż na poprzedniej sesji był naczelnik  

i można było zadawać pytania. Dzisiaj są tylko dwie zmiany zalecone przez nadzór. 

Więcej pytań nie było. Prowadzący zamknął dyskusję. 

Głosowanie nad uchwałą: w głosowaniu udział wzięło 19 radnych, za przyjęciem głosowało 

19 radnych, przeciwko głosowało 0 radnych, wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała nr XVII/188/20 w sprawie zmiany Uchwały Nr XVI/178/20 Rady Miejskiej  

w Trzebnicy z dnia 31 marca 2020 roku w sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Trzebnica, została podjęta.  

 

Ad 12 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmiany Uchwały nr X/117/15 Rady Miejskiej 

w Trzebnicy z  dnia 29 października 2015 roku w sprawie „Programu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Wrocławskiego Obszaru 

Funkcjonalnego – Gmina Trzebnica”. 

Wiceprzewodniczący poprosił o zadawanie pytań. 

Radny Krzysztof Śmiertka powiedział, że taka uchwała nie powinna być podejmowana na 

sesji nadzwyczajnej, bez komisji. Zwrócił uwagę na błąd w zapisie dotyczący podgrzania 

wody do 800o. 
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Prowadzący powiedział, iż jest to błąd i poprosił o poprawienie tam gdzie jest 800o powinno 

być 80o, a tam gdzie jest 900o powinno być 90o. 

Radny Krzysztof Śmiertka dodał, że radni powinni zapoznać się z szerszą dokumentacją, czy 

gminę stać na to. 

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima poinformował, że nigdy nie jest dobry czas. 

Uchwała do niczego nie zobowiązuje. Daje możliwość aplikowania o środki zewnętrzne  

w ramach programu gospodarki niskoemisyjnej. Działania dofinansowane są w 100%, gmina 

musi tylko wykonać badania czy posiadamy takie źródła, na terenie gminy Trzebnica są takie 

zasoby. 

Radna Renata Bujak – Ziółkowska powiedziała, że to powinno być przedyskutowane, 

powinna się spotkać komisja. Mowa o rzeczach, które mają zaważyć o dużych inwestycjach. 

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima odparł, że należy skorzystać z szansy, to jest 

dla przyszłych pokoleń. 

Radny Artur Kania powiedział, że trudno nie zgodzić się z Burmistrzem, zaproponował, aby 

uzupełnić projekt uchwały o punkt wstrzymanie degradacji Lasu Bukowego. 

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima powiedział, że też zależy mu na Lesie 

Bukowym, zaproponował, aby na najbliższą komisję zaprosić przedstawiciela nadleśnictwa  

z Obornik Śląskich. 

Radny Mirosław Marzec poinformował, że działa stowarzyszenie, które chce chronić Las 

Bukowy. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Trzebnicy dodał, że wszystkim zależy, aby las służył 

wszystkim tak jak dotychczas oraz następnym pokoleniom. 

Więcej pytań nie było. Prowadzący zamknął dyskusję. 

Głosowanie nad uchwałą: w głosowaniu udział wzięło 19 radnych, za przyjęciem głosowało 

15 radnych, przeciwko głosowało 1 radnych, wstrzymało się od głosu 3 radnych. 

Uchwała nr XVII/189/20 w sprawie przyjęcia zmiany Uchwały nr X/117/15 Rady 

Miejskiej w Trzebnicy z  dnia 29 października 2015 roku w sprawie „Programu 

Gospodarki Niskoemisyjnej dla Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych 

Wrocławskiego Obszaru Funkcjonalnego – Gmina Trzebnica”, została podjęta.  

 

Ad 13 

Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości: gruntów, budynków  

i budowli związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej grup przedsiębiorców, 

których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych 

konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19. 

Wiceprzewodniczący poprosił o zadawanie pytań. 

Radny Krzysztof Śmiertka powiedział, że w tej sprawie radni z Klubu Koalicji Obywatelskiej 

złożyli wniosek. Dodał, iż cieszy się, że pan Burmistrz przychylił się do wniosku. 

Pytań nie było. Prowadzący zamknął dyskusję. 

Głosowanie nad uchwałą: w głosowaniu udział wzięło 19 radnych, za przyjęciem głosowało 

19 radnych, przeciwko głosowało 0 radnych, wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała nr XVII/190/20 w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości: gruntów, 

budynków i budowli związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej grup 

przedsiębiorców, których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku  

z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19, została 

podjęta.  
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Ad 14 

Podjęcie uchwały w sprawie połączenia Ośrodka Pomocy Społecznej w Trzebnicy  

z Dziennym Domem Pobytu dla Osób Starszych „Senior Wigor” w Trzebnicy. 

Wiceprzewodniczący poprosił o zadawanie pytań. 

Radna Renata Bujak – Ziółkowska zapytała, jaki jest cel połączenia. Czy skończyło się 

dofinansowanie? Seniorzy obecnie muszą płacić za kawę opłatę miesięczną. 

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima odpowiedział, że połączenie ma celu 

zmniejszenie kosztów oraz ułatwienie w obsłudze księgowej i finansowej. Na temat opłaty za 

kawę nie ma wiedzy. 

Radny Artur Kania poprosił, aby to sprawdzić. 

Radny Mirosław Marzec zapytał czy osoby zatrudnione maja odpowiednie kwalifikacje i czy 

będzie osoba pełniąca kierownicze stanowisko. 

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima odparł, iż musi być osoba odpowiedzialna. 

Więcej pytań nie było. Prowadzący zamknął dyskusję. 

Głosowanie nad uchwałą: w głosowaniu udział wzięło 19 radnych, za przyjęciem głosowało 

15 radnych, przeciwko głosowało 0 radnych, wstrzymało się od głosu 4 radnych. 

Uchwała nr XVII/191/20 w sprawie połączenia Ośrodka Pomocy Społecznej w Trzebnicy  

z Dziennym Domem Pobytu dla Osób Starszych „Senior Wigor” w Trzebnicy, została 

podjęta.  

 

Ad 15 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Trzebnicy. 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

Głosowanie nad uchwałą: w głosowaniu udział wzięło 19 radnych, za przyjęciem głosowało 

15 radnych, przeciwko głosowało 0 radnych, wstrzymało się od głosu 4 radnych. 

Uchwała nr XVII/192/20 w sprawie zmiany Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Trzebnicy, została podjęta.  

 

Ad 16 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy 

Trzebnica, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Trzebnica, udostępnionych 

dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

Wiceprzewodniczący poprosił o zadawanie pytań. 

Radny Mirosław Marzec powiedział, że na dworcu nie ma czynnej toalet. Są ścieżki 

rowerowe, chodniki są zajęte. Parking jest niedokończony. Powstała inicjatywa, która chce 

doprowadzić do tego, aby przystanki w centrum miasta nie zostały zlikwidowane. 

Mieszkańcy będą protestować.  

Radny Krzysztof Śmiertka poprosił o udzielenie głosu mieszkance Trzebnicy. 

Mieszkanka Trzebnicy powiedziała, że od 35 lat dojeżdża do Wrocławia, korzysta  

z przystanków nr 12 i nr 13. W pobliżu tych przystanków znajdują się ważne instytucje. 

Użytkownicy tych przystanków przynoszą dochody gminie płacąc podatki. Wymuszenie 

korzystania z odległego dworca spowoduje problemy i dodatkowe koszty. Poprosiła  

o pozostawienie dotychczasowej lokalizacji przystanków, w przeciwnym razie nie wyklucza 

złożenia pozwu zbiorowego. 
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Radny Krzysztof Śmiertka powiedział, że wielu mieszkańców jest przeciwnych, ale skoro  

do wystąpienia z inicjatywą wystarczy 300 podpisów zgodnie z ustawą, taką ilość zebrali. 

Dodał, że jest to ograniczenie życia codziennego mieszkańców, należy słuchać mieszkańców. 

Zawnioskował do radnych, aby odrzucili uchwałę. 

Wiceprzewodniczący Marek Koliński opuścił salę obrad. 

Radny Paweł Wolski poinformował, że przystanki w centrum były tymczasowe, do momentu 

znalezienia miejsca na dworzec. Powstało centrum przesiadkowe i powinno funkcjonować.  

W centrum zostanie punkt do wysiadania. 

Na salę obrad wrócił Wiceprzewodniczący Marek Koliński. 

Radny Mirosław Marzec powiedział, że należy dbać o dobro mieszkańców, ludzie w centrum 

miasta robią zakupy. 

Radny Paweł Wolski zaznaczył, że sklepy znajdują się w różnych miejscach i odległości  

są porównywalne. 

Radna Maria Ciepluch powiedziała, że ludzie mieszkający w rejonie ulicy Wrocławskiej chcą 

nowej lokalizacji. 

Radny Artur Gajowy dodał, że większość mieszkańców, z którymi rozmawiał pozytywnie 

odnosiła się do nowej lokalizacji. Radni powinni zadbać o to, aby dworzec funkcjonował  

w pełni. Gmina dostała 80% dofinansowania. Teren został uporządkowany, wygląda 

estetycznie. 

Radny Mirosław Marzec poinformował, że mieszkańcy to zweryfikowali, chcą pozostawienia 

przystanków. 

Radny Krzysztof Śmiertka powiedział, że należy pozwolić ludziom wsiadać tam gdzie chcą. 

Dworzec może służyć dla turystów, można ustawić tam obiekty handlowe, małą gastronomię. 

Radna Renata Bujak – Ziółkowska zaznaczyła, że komunikacja zbiorcza jest przyszłością, ale 

jej zadaniem jest ułatwienie życia każdemu.  

Radny Artur Kania powiedział, że został wybudowany nowy przystanek i powinien być 

użytkowany.  Rozumie też głosy mieszkańców, dla których obecny przystanek jest korzystny. 

Należy mieć na uwadze również, że staje tu kilka autobusów na raz, co sprawia zagrożenie. 

Radny Artur Gajowy poinformował, że grupowanie się w tym miejscu większej ilości osób 

rodzi sytuacje niebezpieczne. Przeniesienie do nowej lokalizacji jest korzystne dla 

bezpieczeństwa mieszkańców. 

Radny Janusz Szydłowski zaznaczył, iż błąd zrobił pan Burmistrz, ponieważ nie zrobił 

konsultacji, nie rozmawiał z przewoźnikami, którzy nie chcą wjeżdżać na dworzec. 

Krzyżówka przy dworcu nie jest bezpieczna. Mieszkańcy przyzwyczaili się do obecnej 

lokalizacji przystanków. 

Radny Mirosław Marzec powiedział, aby dać inicjatywę obywatelską mieszkańcom. 

Radny Krzysztof Śmiertka zapytał, w jaki sposób w okresie zimowym mieszkańcy będą szli 

na dworzec żeby wsiąść do autobusu. 

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima odnosząc się do wypowiedzi poinformował, 

że będzie jeszcze czas do dyskusji. Wpłynął projekt obywatelski i na następnej sesji będzie 

procedowany. Budowa parkingu przy Urzędzie Miejskim była koniecznością, aby 

wyprowadzić autobusy z centrum Trzebnicy. Obecna lokalizacja była tymczasowa, do czasu 

powstania nowego dworca. Decyzję o budowie dworca Burmistrz nie podejmował sam, Rada 

podejmowała uchwałę. Decyzja o budowie dworca autobusowego jest bardzo ważna dla 

miasta Trzebnica. Na centrum przesiadkowe gmina otrzymała dofinansowanie i musi to być 

centrum przesiadkowe, a nie bazar. Obecne przystanki zostaną dla wysiadających. 
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Przewoźnicy nie chcieli wjeżdżać na dworzec. W większości miast dworce są poza centrum. 

W Trzebnicy jest komunikacja miejska, która umożliwia dojazd na dworzec autobusowy. 

Komunikacja miejska dla seniorów jest za darmo. Mamy dworzec z prawdziwego zdarzenia. 

Toaleta jest nieczynna, ponieważ była dewastowana. Planowane jest zatrudnienie osoby, która 

będzie pilnowała.  

Radny Mirosław Marzec powiedział, że jest to miasto powiatowe i należy myśleć  

o mieszkańcach powiatu. 

Wiceprzewodniczący Rady Marek Koliński powiedział, że każdy ma swoje zdanie na ten 

temat. 

Redaktor gazety Rzeczpospolita Trzebnicka powiedział, że na dworcu mieszka rodzina,  

co będzie z dziećmi. Autobusy wyjeżdżają tyłem. Podjazd do dworca jest poniżej godności. 

Radna Renata Bujak – Ziółkowska dodała, że konserwator zabytków nigdy nie zgodzi się na 

poprawę nawierzchni. Zaproponowała aby wnieść poprawkę, żeby nie dotyczyło to osób 

niepełnosprawnych, seniorów i osób dojeżdżających do pracy codziennie. 

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima poinformował, że jest komunikacja miejska. 

W dzisiejszych czasach wyprowadza się dworce z centrum miast. 

Więcej pytań nie było. Prowadzący zamknął dyskusję. 

Głosowanie nad uchwałą: w głosowaniu udział wzięło 19 radnych, za przyjęciem głosowało 

12 radnych, przeciwko głosowało 7 radnych, wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała nr XVII/193/20 w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na 

terenie Gminy Trzebnica, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina 

Trzebnica, udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków, została podjęta.  

 

Ad 17 

Komunikaty. 

Nie było komunikatów. 

 

Ad 18 

Zamknięcie XVII nadzwyczajne sesji Rady Miejskiej.  

Wiceprzewodniczący Rady dokonał zamknięcia XVII sesji nadzwyczajne o godzinie 15:25. 
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